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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2024. november 19. napján  
9:10 órakor megtartott nyilvános üléséről. 
 
Helye: Faluház Salföld   
 
Jelen vannak:  
Fábián Gusztáv polgármester 
Kovács István alpolgármester 
Molnár Krisztina képviselő 
 
Tanácskozási joggal jelen van:  
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző  
dr. Takács Katalin aljegyző 
Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző 
 
 
Jegyzőkönyvet készítette: Csik Tímea jegyzőkönyv-vezető 
 
Fábián Gusztáv polgármester: köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a testület 3 fővel 
határozatképes. Először ismerteti a lejárt határidejű határozatokról készült jelentést. Kérdezi a 
testületet, hogy van-e kérdés a lejárt határidejű határozatokkal kapcsolatban. Megállapítja, hogy 
nincsen, ezért javasolja, hogy aki a jelentést elfogadja, kézfeltartással jelezze.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
96/2024. (XI. 19.) HATÁROZATA 

 
jelentés elfogadásáról  

 
Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testület a lejárt határidejű határozatokról készült 
jelentést elfogadja.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy a napirendekkel kapcsolatosan van-e észrevétel, 
kérdés? Amennyiben nincsen, javasolja elfogadni a napirendeket, aki azzal egyetért 
kézfeltartással jelezze.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
97/2024. (XI. 19.) HATÁROZATA 
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Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testület 2024. november 19-i nyilvános ülés 
napirendjét az alábbiak szerint elfogadja:  
 

1. Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. évi költségvetéséről 
szóló 2/2024. (II. 28.) önkormányzati rendelet módosítása 

2. Képviselő-testület szervezeti és működési szabályzatáról szóló 13/2013. (X. 1.) 
önkormányzati rendelet módosítása 

3. Helyi adókról szóló 13/2014. (XI. 10.) önkormányzati rendelet módosítása 
4. 2025. évre vonatkozó belső ellenőrzési terv elfogadása  
5. Polgármester szabadságának megváltása      
6. Képviselő-testület 2025. évi munkatervének elfogadása                                  
7. Révfülöp és Térsége Óvodai Intézményfenntartó Társulása társulási  

megállapodásának módosítása 
8. Somogyi Márk gyermekszállítási kérelme   
9. Közmeghallgatás időpontjának meghatározása 

 
1.) Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. évi költségvetéséről 
szóló 2/2024. (II. 28.) önkormányzati rendelet módosítása 
 
Fábián Gusztáv polgármester: bevételek és kiadások változását a 2024. évi lakossági ivóvíz 
pályázat bevétele és kiadása, megbízási díj kiadása, vízdíj kiadása, közterület használat 
bevétele, áramdíj kiadása, gáz elszámolás kiadása, nem megvalósuló beruházás és karbantartás 
kiadásának kivezetése, polgármesteri szabadságmegváltás kiadása okozzák. A tartalék alap, 
ami a lényeg 1,3 millió forint.  
 
Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: most 1,2 millió forint, mennyi lesz évvégén azt nem 
tudják.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: ha a telek pályázat sikeres lesz, akit epedve várnak.  
A módosítás során a bevételi és kiadási főösszeg 40.702.641 Ft. Kérdezi, hogy van-e a 
költségvetés módosítással kapcsolatban észrevétel? 
 
Kovács István alpolgármester: polgármester úr bevezetőjében említette a gázzal kapcsolatos 
kiadásokat. Arra lenne kíváncsi, mert 70.000 Ft-ot terveztek és használtak gázt szinte semmit 
és kaptak 1.043.000 Ft-os gázszámlát.  
 
Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: éves elszámolás volt és használtak gázt.  
 
Kovács István alpolgármester: kérdezi, hogy ez miből adódott és mire figyeljenek, hogy ez 
ne történjen meg újra?  
 
Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: volt rendezvény is és az a gond, hogy olyan szerződése 
van az önkormányzatnak, ami nullás és ha fogyasztás van akkor sajnos nagyon magasat 
számláznak. A másik önkormányzatnál próbáltak kérni másik szerződést, mert ezek december 
31. napjával lejárnak és kaptak egy olyan szerződést, ami még rosszabb, egyelőre még várni 
kell arra, hogy olyan gázköbmétert ajánljon fel a szolgáltató, hogy érdemes legyen gázzal 
fűteni, vagyis meg tudja engedni az önkormányzatnak magának, hogy gázzal fűtsön.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: annyi történt, hogy megcsináltak egy ilyen nullás szerződést, 
hogy hurrá nagyon fognak spórolni, igaz, amit fogyasztanak az nagyon drága lesz, de nagyon 
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kevés lesz és kevesebb lesz, mintha sima szerződést kötnének, de a másik önkormányzatok sem 
jártak jobban. Nem lehet eligazodni sem a gáz, sem a villanynak a szerződéseiben, ahhoz olyan 
szakértő kell, aki csodát művel, gyakorlatilag nem tudja, hogy mit ír alá.  
 
Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: arra nem kell várni, hogy leszerelik a gázórát vagy sem, 
opcióként maradjon meg ez, mert ki tudja, hogy jövőre, vagy december 31. után nem kap-e az 
önkormányzat egy olyan szerződést, ami normális. Látszott az E-ON-on hogy nem akarja 
megkötni ezt a szerződést, mert olyan  határidőt szabott, hogy délelőtt küldte és déli 12 óra volt 
a határidő, tehát olyan volt, mintha nem rajongana az ötletért, hogy az önkormányzat szerződjön 
vele. Lehet olyanra is szerződni, hogy tőzsdei áras mozgó ár, azt meg hogyan tudják betervezni. 
Sokat foglalkoztak a Polgármester Úrral ezzel, de sajnos nagyon nehéz.  
 
Kovács István alpolgármester: azért kérdezi, hogy a jövőre nehogy beleugorjanak ugyanebbe, 
ha ennyire homályos a rendezési folyamata, akkor nem tudja, hogy mit lehet tenni, hogyan lehet 
ezt megelőzni. 
 
Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: úgy, hogy nem használják egyelőre és várják azt, hogy 
kedvezőbb feltételekkel tudjanak szerződni.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: lényeg az, hogy ez a kísérlet, nem sikerült. Azt mondták, hogy 
egy kicsit fűtenek, akkor volt egy rendezvény, aztán még egy nem lehet aznap reggel 
bekapcsolni, mert akkor 16 fok van. Volt karácsony, volt újévi rendezvény, volt januári 
program, tehát szépen fogyasztották a gázt és amikor meglátta a számlát, akkor infarktus közeli 
állapotba került olyan sok volt. Egy darabig próbált leveleket írni a szolgáltatónak, de 
kíméletlenül behajtották.  
 
Kovács István alpolgármester: kérdezi, hogy akkor az a megoldás, hogy nem használnak 
semmi gázt?  
 
Fábián Gusztáv polgármester:  megnézte visszamenőleg soha ekkora gázszámla nem volt, 
máskor egész évben ment a gáz és kevesebbet fizettek.  
 
Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: az az igazság, hogy ez nem óvoda, nem idősek otthona, 
tehát még azt sem lehet ráhúzni, hogy szociális valami.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: mentségére szeretné mondani, hogy egyszerűen 
kiszámíthatatlan volt.  
 
Kovács István alpolgármester: lassan itt van év eleje, kell, hogy valamit lépjenek, mert 
különben nagy baj van.  
 
Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: ha kap kedvezőbbet és nem fogyasztja le, akkor a dupláját 
kell kifizetni.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy van-e még észrevétel? Amennyiben nincsen, 
javasolja elfogadni a költségvetés módosítását.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta  
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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
8/2024. (XI. 29.) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE  

a 2024. évi költségvetéséről szóló 2/2024. (II. 28.)  
önkormányzati rendelete módosításáról 

Fábián Gusztáv polgármester: ehhez kapcsolódik egy tájékoztatási kötelezettség, melyet 
javasol elfogadásra.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
98/2024. (XI. 19.) HATÁROZATA 

 
Tájékoztatási kötelezettségről 

 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2024. évi költségvetés módosításához 
kapcsolódó, az államháztartásról szóló törvény szerinti tájékoztatást elfogadja. 

 
2.) Képviselő-testület szervezeti és működési szabályzatáról szóló 13/2013. (X. 1.) 
önkormányzati rendelet módosítása 
 
Fábián Gusztáv polgármester: a szervezeti és működési szabályzatot minden választási évben 
módosítani szükséges.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: a szervezeti és működési szabályzatban szerepeltetik, 
hogy milyen társulásokban vesz részt az önkormányzat és konkrétan a Tapolca és Környéki 
Társulás feladatai körében az a változás történt az előző felülvizsgálat óta, hogy kijött belőle az 
orvosi ügyelet.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a szervezeti és működési szabályzat módosításának 
elfogadását.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta  

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
9/2024. (XI. 29.) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE  

a Képviselő-testület szervezeti és működési szabályzatáról szóló  
13/2013. (X. 1.) önkormányzati rendelete módosításáról 
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3.) Helyi adókról szóló 13/2014. (XI. 10.) önkormányzati rendelet módosítása 
 
Fábián Gusztáv polgármester: röviden átbeszélték az egész módosítást. Ismerteti, hogy 
milyen egyezségre jutottak. A javaslat szerint az építményadó mértéke 800 Ft lenne. A lakás 
céljára szolgáló lakás hasznos alapterületének 50 m2 feletti része mentes. bármely főépülettel 
egy helyrajzi számú ingatlanon lévő egyéb építmény hasznos alapterületéből 15 m2 adómentes. 
A c) pontot teljesen kihúznák a rendeletből, felejtsék el ezt a műterem dolgot, ami nagyon 
gumiparagrafus. A (4) bekezdés maradna. Az (5) bekezdés, mely szerint; „lakás céljára 
szolgáló lakás: olyan lakás, melyben az adótárgy bármely tulajdonosa vagy az adótárgy 
vonatkozásában vagyoni értékű jog jogosultja életvitelszerűen tartózkodik”, mit jelent ez, 
megint egy gumiparagrafus. Elméletben azt jelentené, hogy egész évben ott lakik és  „ennek 
keretében életét onnan szervezi, életviteléhez szükséges tevékenységeket legjellemzőbben ott 
folytatja, egész éven át közüzemi szolgáltatásokat vesz igénybe, elsődleges elérhetőségi 
címeként szerepel a hatóságoknál, valamint sem részben sem egészben szálláshely-szolgáltatás 
céljára nem hasznosítja.” Itt azért van egy kis probléma, mert van aki életvitelszerűen itt él és 
kiadja a lakását szálláshely szolgáltatásra, ezzel mit csináljanak. Gyakorlatilag ez kizárja ezeket 
az adóalanyokat arról, hogy a szobáját kiadja.  
 
Kovács István alpolgármester: valahol van rá utalás, hogy az adó alanya az ingatlan 
tulajdonosa, tehát akkor ezt már ki is zárták.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ennek a kedvezménynek a lényege, hogy lakás céljára 
használja.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: ha benne hagyják ezt, hogy szálláshely szolgáltatásra nem 
adhatja ki a lakását, akkor minek minősül, akkor már nem lakás, hanem szolgáltatásnak 
minősül.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: lakás, de nem lakás céljára használt, avagy nem kizárólag 
lakás céljára használja.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: akkor agyoncsapja itt a dolgokat, abban a pillanatban ennek a 
családnak az összes adókedvezménye elmegy, mert benne van, hogy ő kiadja lehet csak kettő 
hónapig nyáron és akkor onnantól kezdve nem kap kedvezményt.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: kérdezi, hogy ez hogyan néz ki a most hatályos 
rendeletben?  
 
dr. Takács Katalin aljegyző: ez nincsen benne, de ezt ki is hagyhatják ebből a fogalomból, 
hogy ha egy családot érint.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: érthetetlen, mert általában valaki üzletszerűen kiadja a házát, 
szinte panzióként, nem is lakik benne, de valaki lakik benne az év 10 hónapjában, családként 
él benne, tulajdonos, állandó lakos, itt él és 2 hónapra kiadja az ingatlanának egy részét, 
mondjuk három szobát „zimmer frei”-nek. Ebben pillanatban, ha benne hagyják a „nem 
hasznosítja” szót, akkor átkerül egy üzleti kategóriába, mert csak kettő hónapig kiadta az 
ingatlant. Ez nagyon bekavar így, ezt az utolsó mondatrészt hagyják ki, töröljék, mert ezt így 
nem lehet szabályozni normálisan, szóval ez kényes kérdés.  
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dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: az a lényege, hogy lakás céljára szolgáló lakás kap 
mentességet. Amit hasznosítanak szálláshelyként, vagy szálláshelyként is, az nem kizárólag 
lakás céljára szolgál.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy akkor hogyan adózzon az ilyen, nem tudják 
betenni sem a lakásban, sem az üzleti kategóriába.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ha van valaki, aki szinte panzióként használja, lehet, 
hogy nem is lakik ott konkrétan, de be van oda jelentkezve, odaszólnak a közüzemi számlái, 
ott a lakóhelye és ha nem zárják ki a szálláshelykénti használatot, akkor ő is meg fogja kapni.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: fizet idegenforgalmi adót is 250 Ft-ot. 
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: a másik család is, aki kevesebb ideig adja ki, ő is fizet. 
 
Fábián Gusztáv polgármester: akkor feladja a labdát az adós hölgynek, hogy állapítsa meg, 
akkor ez hogyan van, mert itt igazából a mondat elejére visszatérve, abban a pillanatban nem 
lakás, ezt következik az utolsó mondattól, hogy mi a lakás.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: nem az, hogy mi a lakás, hanem mi a lakás céljára 
szolgáló lakás. A lakás az, ami akként van nyilvántartva. Attól azt még használhatják üdülőnek, 
használhatják magraktárnak, vagy műteremnek. Itt arról van szó, hogy melyik az a lakás, amit 
lakás céljára használnak. Amit szálláshelyként hasznosítanak, azt nem lakás céljára használják, 
de tegyen a testület saját belátása szerint, csak ennek lehetnek más következményei is.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: előkerül egy papír, hogy vallja be, hogy hány négyzetméteres 
a lakása. A lakás 250 m2, amiből időként 100 m2-t kiad.  
 
Molnár Krisztina képviselő: ebben  a kérdésben pont érintett, kettő külön bejárat van, amit 
kiad, mint szálláshely, nyilván nem egész évben, az teljesen különálló, bejárattal rendelkező 
épület. Ahol lakik, oda nem mennek be vendégek, ott nem ad ki egy szobát sem.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: egy épület, onnantól kezdve az egy adótárgy.  
 
Molnár Krisztina képviselő: akkor is, ha külön bejárat van?  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: akkor ha úgy lenne nyilvántartva, ha az egy többlakásos 
lakóépület, akkor viszont kettő adótárgy, egyszer fizetnek a lakás után mentességgel, a másik 
után pedig mint szálláshely.  
 
dr. Takács Katalin aljegyző: kérdezi, hogy ha úgy lenne megfogalmazva, hogy csak részben 
hasznosítja szálláshely szolgáltatás céljára, akkor kaphat mentességet, mert vannak olyan 
esetek, amikor csak részben hasznosítja.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: akkor a mondat vége úgy lesz, hogy „valamint részben 
szálláshely szolgáltatás céljára hasznosítja” kihúzza „a sem egészben”.  
 
dr. Takács Katalin aljegyző: úgy kellene, hogy „valamint esetlegesen csak részben”, mert 
akkor mindenkire vonatkozna.  
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Molnár Krisztina képviselő: ha kiadásra használja, akkor elvileg nem lehetne oda 
bejelentkezni. 
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: bárhova be lehet jelentkezni. Ha nagyon a mélyére 
mennek, akkor ott kellene, hogy bejelentkezve legyen, ahol lakik, de sok dolog van, aminek 
úgy kellene lennie, de nem úgy van. Az eljárásban senki nem fogja azt mondani, hogy ide nem 
lehet bejelentkezni.  
 
Molnár Krisztina képviselő: ők is életvitelszerűen itt laknak, ide vannak bejelentkezve, de 
csak egy részét adja ki a háznak, de aki panzióként adja ki, az nem is lakik ott.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: akkor a részben szó helyett beírhatják, hogy esetlegesen és a 
akkor a mondat utolsó része: „valamint esetlegesen szálláshely szolgáltatás céljára használja”. 
Az esetleges szóval azt jelzik, hogy nem egész évben, csak bizonyos időpontban.  
 
dr. Takács Katalin aljegyző: a „valamint”-tal kezdődő mondatrészt akár ki is hagyhatják.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: akkor nem zárják ki azt, aki szálláshely szolgáltatás 
céljára használja, tehát ez volt most a testület javaslata. Annak annyi lehet a hátulütője, hogy 
ha valaki egy kizárólag szálláshely szolgáltatásra használt lakásba, lakóházba bejelentkezik és 
azt mondja, hogy erre szolgál. Nem tudja, hogy erre van-e esély. 
 
Fábián Gusztáv polgármester: mindenre van esély.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: továbbá ezt az esetet, hogy „vállalkozó üzleti célt 
szolgáló épülete, épültrésze” nem-e zárja ki, sőt, ami felmerült eset is, azt ez nem-e zárja ki.  
 
dr. Takács Katalin aljegyző: lehet, hogy úgy értendő, hogy „a vállalkozó üzleti célt szolgáló 
épületrésze”. 
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ha ez alkalmazható, akkor viszont teljesen rendben van, 
mert akkor az azt jelenti, hogy az épületrészre nem alkalmazható a kedvezmény. Akkor ezt 
minden további nélkül kihagyhatják.  
 
dr. Takács Katalin aljegyző: akkor a „hatóságoknál” szónál vége van a mondatnak.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ami használható ezeknek az eseteknek a megfejtésére, az 
a „vállalkozó üzleti célt szolgáló épülete, épületrésze utáni építményadó megállapítása során 
nem alkalmazható”.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: nyilatkoztatni kell az adóalanyt.  
 
dr. Takács Katalin aljegyző: akkor a bevallásban tesznek egy ilyen kitételt… 
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: igen és nyilván azt összevetik a szálláshely 
nyilvántartással és ha mégsem működik így, akkor egy év múlva vissza lehet rá térni, akkor 
már látják a gyakorlati eseteket.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy olyat lehet kérni, hogy minden salföldi 
ingatlantulajdonost nyilatkoztatnak, hogy hány négyzetméteres a háza.  
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dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ezt meg is kell csinálni, mert adórendelet felülvizsgálata 
történt és mindenkitől bevallást kell kérni.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: a 2. § (6) bekezdését felejtsék el, hogy műterem létezik-e vagy 
nem létezik, ezt javasolja kihúzni.  A 2. § (8) bekezdést ismerteti és kérdezi, hogy ez azt jelenti, 
hogy a tulajdoni lapon megjelenik. A régi tulajdoni lapján az volt, hogy lakás és gazdasági 
épület, de a gazdasági épület már szintén lakás lett, de ha valakinek van, akkor az gazdasági 
épületnek számít? Akkor erről nyilatkoztatni kell az illetőt. 
 
dr. Takács Katalin aljegyző: külön kell bevallást tennie, van egy „A” lapja és egy „B” lapja. 
 
Fábián Gusztáv polgármester: a telekadó javaslat szerint 50 Ft/m2. Mentes a telekadó alól a 
beépített belterületi ingatlan alapterületéből 1200 m2. Az idegenforgalmi adó mértékén nem 
változtatnak. Kérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel.  
 
Kovács István alpolgármester: annyit szeretne elmondani, hogy egy ilyen rendelet módosítás 
sok embernél kiveri a biztosítékot, de azt hiszi, hogy 8 éve nem volt változtatás a helyi adókon. 
Ami miatt nyugodt lelkiismerettel meri megszavazni a változtatást, mert olyan változások 
lesznek a jövő évben, ami jelentős mértékben meg fogja növelni az önkormányzat kiadását, 
beszélhetnek itt az energia áremelésről, egyébről, beszélhet arról, hogy a Közös Hivatalban 
változás lesz, mert kilép a közös működésből egy olyan jelentős település, ahol a hozzájárulás 
jelentős összeg, közel a fele a településeknek, tehát ott egy olyan jelentős összeg fog keletkezni, 
amit valamiből az önkormányzatnak meg kell tulajdonképpen előlegezni, hogy valamiből 
bevétele legyen az önkormányzatnak, tudjanak ezzel kalkulálni. Eddig nem változtattak, de 
most kénytelenek ezek miatt a kiadások miatt.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: ezzel egyet kell, hogy értsen. Hozzá kell tegye, hogy a Közös 
Hivatal költségvetése még nagyon a levegőben van, az már csak az illúzió kategóriája, hogy 
ugyanannyi költséget kellene fizetni, de ilyen soha nem volt, mert mindig emelkedett, a 
rosszabb variáció az, hogy jelentősen fog emelkedni.  
 
Kovács István alpolgármester: a közös kiadás biztosan növekedni fog. 
 
Fábián Gusztáv polgármester: önmagában az emelések, meg az infláció miatt emelkedik, de 
aztán Révfülöp kilépésével mennyivel fog emelkedni még nem tudják, mert az állami 
támogatást sem tudják. Most kezdik megközelíteni a környező falvak adórendszerét. Az adó 
rendelet módosításával kapcsolatban mindent átbeszéltek, amennyiben nincsen további kérdés, 
akkor kérdezi, hogy az adó rendelet módosítását a testület elfogadja-e. Javasolja, hogy aki 
elfogadja a rendelet módosítását, kézfeltartással jelezze.   
 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta  
 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
10/2024. (XI. 29.) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE  

a helyi adókról szóló 13/2014. (XI.10.) önkormányzati rendelete módosításáról 
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4.) 2025. évre vonatkozó belső ellenőrzési terv elfogadása  
 
Fábián Gusztáv polgármester: a jövő évi vizsgálat tárgya a bérbeadási tevékenység a 
helyiségekkel való gazdálkodás szabályszerűsége. Kérdezi, hogy van-e a tervvel kapcsolatban 
kérdés. Javasolja a terv elfogadását.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
99/2024. (XI. 19.) HATÁROZATA 

 
a 2025. évi belső ellenőrzési tervről 

 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2025. évre vonatkozó belső ellenőrzési 
tervét jóváhagyja. 
 
Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 
Határidő: a tervben meghatározottak szerint 
 

5.) Polgármester szabadságának megváltása   
 
Fábián Gusztáv polgármester: a közszolgálati tisztviselőkről szóló törvény 107. § 
paragrafusa rendelkezik arról, hogy a ciklus végén bent maradt szabadságot meg kell váltani, 7 
nap bent maradt az előző ciklusból. Ezért tisztelettel kéri a testületet, hogy fogadják el, hogy 
ezt a 7 napot nem vette ki és a költségvetést terheli ki kell fizetni. Egy kicsit megvezette az, 
hogy eddig mindig október 15-én volt vége a ciklusnak, most pedig október 1-én. Jelzi a 
döntéshozatalban való érintettségét. Először arról szavazzanak, hogy szavazhat-e ebben a 
napirendben. Aki egyetért azzal, hogy személye részt vegyen a döntéshozatalban, 
kézfeltartással jelezze.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 
1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
100/2024. (XI. 19.) HATÁROZATA 

 
döntéshozatalból történő kizárásról  

 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Fábián Gusztáv polgármestert a 
polgármesteri szabadság megváltására vonatkozó döntéshozatalból nem zárja ki.  

 
Fábián Gusztáv polgármester: javasolja  szabadságmegváltás jogcímén a kifizetést.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 
1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 
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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
101/2024. (XI. 19.) HATÁROZATA 

 
A polgármester szabadságának megváltásáról 

 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Fábián Gusztáv, újraválasztott 
polgármester előző ciklusbeli polgármesteri jogviszonyában ki nem adott 7 nap szabadságát a 
közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 107.§ (2) bekezdésében foglaltak 
alapján bruttó 167.356 Ft összegű szabadságmegváltás jogcímén kifizeti.  
 
Felkéri az alpolgármestert hogy a kifizetésről gondoskodjon.  
 
Felelős: Kovács István, alpolgármester 
Határidő: azonnal 

 
6.) Képviselő-testület 2025. évi munkatervének elfogadása    

 
Fábián Gusztáv polgármester: annyit tud javasolni, hogy legyen-e egy szép hagyomány, hogy 
augusztusban megint tartsanak közmeghallgatást.    
 
Kovács István alpolgármester: nem kell belőle rendszert csinálni, ülésszünet van akkor.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: akkor visszavonja a javaslatát, kétség kívül lehet többet 
tartani, csak egyet kell kötelezően. Kérdezi, hogy ezzel kapcsolatban van-e kérdés. 
Amennyiben nincsen, javasolja a munkaterv elfogadását.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
102/2024. (XI. 19.) HATÁROZATA 

 
A 2025. évi munkatervről 

 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2025. évi munkatervet elfogadja.  
 
Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester  
Határidő: a munkatervben meghatározottak szerint 
 
 

7.) Révfülöp és Térsége Óvodai Intézményfenntartó Társulása társulási  
megállapodásának módosítása 

 
Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy a megállapodás módosítással kapcsolatban  
van-e észrevétel. Amennyiben nincsen, javasolja a megállapodás módosítás elfogadását. 
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
103/2024. (XI. 19.) HATÁROZATA 

 
A Révfülöp és Térsége Óvodai Intézményfenntartó Társulása  

Társulási megállapodásának módosításáról 
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Révfülöp és Térsége Óvodai 
Intézményfenntartó Társulása Társulási megállapodásának előterjesztés szerinti módosítását, 
és az egységes szerkezetét elfogadja.  
 
Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 
Határidő: azonnal 

 
8.) Somogyi Márk gyermekszállítási kérelme   

 
Fábián Gusztáv polgármester: itt van egy olyan probléma, legalább is a beadvány készítője 
szerint, hogy a gyermekeit a 6:45-ös járat leviszi Ábrahámhegyre, de a gyerekek a téli 
időszakban igencsak nehéz helyzetbe kerülnek, mert a buszmegállóban kell állniuk körülbelül 
29 percet, mivel a 7:19-es járat viszi őket tovább. Ezért kéri a tisztelt szülő, hogy a falugondnok 
az ő gyerekeit úgy 7:10 magasságában külön vigye le ehhez a buszhoz. Úgy érzi, hogy az 
önkormányzat  minden gyerek, tanuló szállítását próbálja megoldani, alapvetően van egy járata 
az önkormányzatnak, majd elmondja az Alpolgármester Úr, itt fennáll egy ilyen helyzet, nem 
tudja, de lehet egy gonosz bácsi,  de nem tudja javasolni ezt a plusz járatot.  
Az önkormányzatnak van egy járata, kérdés, hogy milyen szociális, vagy emberi problémákat 
okozhat a dolog.  
 
Kovács István alpolgármester: mivel őt érinti elsősorban, mint falugondnokot, azt szeretné 
előzőleg elmondani, hogy azt hiszi, hogy mindenki látja képviselő, polgármester, lakosság, 
hogy mindenkin próbálnak segíteni, tehát a falugondnoki szolgálattal, bármilyen életkorú is 
idős, fiatal, középkorú. Sokszor még hétvégén este is megy, miért? Mert valaki meg tudná 
oldani, de mégsem oldja meg, mivel sajnos olyan a családi viszony, hogy nem tudja igényelni 
a családtagtól. A kérelmezőnek már nem ez az első jellegű kérése, nála két gyermek jár 
Balatonfüredre középfokú iskolai intézménybe. Amikor elkezdődött az első iskolai év, amikor 
odaíratta a gyermeket, akkor beszélt az iskolás gyermekkel. Hozzáteszi, hogy ami az 
önkormányzatnak kötelessége, - a Jegyző Asszony helyreigazítja, ha nem úgy van – az óvodába, 
kijelölt általános iskolába való szállítás, ez a kiinduló pont, segítenek,  ha tudnak. Felvetődik a 
kérdés megint, hogy középfokú intézménybe nemcsak Füredre mennek, hanem mennek 
Keszthelyre is, tehát nem tudja azt megcsinálni, hogy futkozik egyenként ide is, oda is, általános 
iskolába is. Amikor beszélt a kérelmezővel, akkor annyit  mondott neki, ez megint az, hogy azt 
hitte tud segíteni, esetleg összehozni az általános iskolai járatot egy kicsit előbb megy, de akkor 
meg az általános iskolánál van probléma, hiába van jószándéka, nem tud mit csinálni. Amikor 
elkezdődött a Füredre való járás, szintén beszélt az illetővel és mondta neki, hogy mit fog 
csinálni a gyerekekkel, akkor megkereste Jegyző Asszonyt, tudta nélkül, akkor vele még nem 
beszélt, hogy az önkormányzatnak vinni kell a gyermeket. Jegyző Asszony biztos emlékszik rá, 
hogy vinni kell, abban az időben ez négy éve volt akkor volt, hogy a nagyobbik gyermek akkor 
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iratkozott be, akkor azt a választ kapta, hogy nem kötelező. Elmondta neki, hogy Salföldről más 
személy is járt ebbe az iskolába, írassa be a kollégiumba, felveszik kedvezménnyel, mivel 
nagycsaládos és akkor elmegy a gyermek vasárnap délután, péntek délután hazajön, akkor 
minden meg van oldva. Ha nem tetszik, akkor ott van a Volán busz, amiről tudni kell, hogy 
előbb megy, két járat megy tulajdonképpen Salföldről, azt mondta neki, hogy örüljön neki, hogy 
a járat leér, mert ha nem megy, akkor meg az a baj, erre azt mondta, hogy akkor megoldja és 
szállítja saját járművel és ez történt eddig. Most már gondolja belefáradt a korai kelésbe, a 
gyerekeket nem tudja időben felkelteni és próbálja most áthárítani az önkormányzatra. Hogyan 
csinálja? Menjen 6:30-kor a másikkal, harmadikkal, mit csináljon, hiába próbálta összehozni 
7:10-kor, akkor az általános iskolás mit csinál az iskolánál 7:15-kor. Hiába próbált rajta 
segíteni, valahogyan megoldani, nem megy. Azt mondta neki, hogy ha nem akarja őket korán 
kelteni, akkor írassa be a kollégiumba és megoldódik a helyzet, más is így csinálta. Persze első 
félévben a gyermeknek meg kell szoknia, de utána már örül neki, hogy kollégiumba van, abba 
az iskolába gyönyörű kollégium van az iskolán belül, még azt sem lehet mondani, hogy gond 
van a városon belüli járkálással. Ő nem veszi igénybe és most azt látja, hogy próbálja áthárítani 
a kellemetlenségeket az önkormányzatra és ezek alapján kell most eldönteni, hogy mi legyen. 
Mondja azt, hogy megy akkor 7:10-kor az ő gyermekeivel, akkor meg jön a következő szülő, 
hogy az ő gyermeke Keszthely felé megy és akkor vigye el őt is. Neki azt mondja, hogy nem, 
neki pedig azt mondja, hogy igen, mert neki várni kell, azt tudja csinálni, hogy mindenkit 
kiszolgáljon.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy mikor indul a falugondnok reggel?  
 
Kovács István alpolgármester: 7:30 órakor.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: ezt lehetne betenni 7:10-re.  
 
Molnár Krisztina képviselő: nagyobb fia Keszthely felé jár iskolába, 6:30-kor indul a busz és 
neki is kell várni majdnem 20 percet, mire át tud szállni, oda felé is vár, vissza felé is vár.  
A kisebbik fiát viszi a falugondnok általános iskolába, ha elmennek 7:10-kor, akkor pedig ő áll 
ott fél órát az iskola előtt, az gondolja, hogy ő ehhez még kicsi 11 évesen.  
 
Kovács István alpolgármester: próbál segíteni, de ez nem megy, hogy mindenkit egyenként 
szállít. Azt mondja, hogy lemegy 7:10-kor, hozzáteszi, hogy akkor nem tudna menni, mert a 
gyerekeket szállította sok éven keresztül általános iskolába és nem akarja mondani, hogy 
mennyi probléma volt, mert soha nem tudtak időben kiérni, dudált akkor sem jött ki, kedves 
szülő nem szólt, nem ecseteli, ez a másik dolog. Nem tudja javasolni, hogy az egyiknek adnak 
a lehetőséget, a másiknak pedig nem, mert akkor az lesz a probléma. Sajnos nem megy egy 
menetbe, ez sajnos megint másból nem adódik, csak a szülői felelőtlenség.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: tehát akkor az a lényeg, hogy ha a falugondnoki busz korábban 
megy, akkor általános iskolás gyermeket váratnak az iskola bejáratánál 20 percig, ha pedig 
busszal megy a két gyermek a vonathoz, akkor ők állnak 20 percet a megállóba.  
 
Kovács István alpolgármester: akkor még megjegyzi, hogy három gyermek van és a kisebbik 
gyerek általános iskolás Révfülöpön, tehát nincs megtagadva semmi. Eljön a tanévkezdés 
szeptember a kedves szülő nem mozdul, ő keresi meg, hogyan legyen. Azt mondta a három 
gyermek megy együtt Volán busszal, ez a válasz, akkor mit mondjon. Megérti, hogy várni  kell, 
de a szülő a felelőse, a kisebbet el tudja vinni, a kettő nagyot pedig írassa be a kollégiumba, 
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vagy az apuka vigye le autóval, nem tud mit mondani, nem lehet mindent passzolni az 
önkormányzatnak.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: az, hogy a falugondnoknak ez alapfeladata, ez megvalósul, 
mert leviszi, csak korábban.  
 
Kovács István alpolgármester: elmondta a véleményét, ha itt engednek, akkor jöhet  a 
következő igény, akkor nincs vége.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: nehéz a döntés, mert arról kell dönteni, hogy melyik család jár 
rosszabbul. Vagy van még a dupla szállítás, hogy a falugondnok kétszer menjen le. Neki kell 
dönteni, mert a falugondnok érintett, a képviselő asszony az egyik gyermek édesanyjaként 
érintett.  
 
Kovács István alpolgármester: közösen döntenek.  

Fábián Gusztáv polgármester: kéri a képviselő asszonyt, hogy mondja el véleményét.  

Molnár Krisztina képviselő: azt gondolja, hogy jelen pillanatban minden gyermeknek 
megoldott az iskolába jutása, akár így, akár úgy. Tavaly még a nagyfia is a falubusszal járt 
Révfülöpre, a kicsi pedig Badacsonytomajra, meg tudták oldani, hogy két irányba menjenek és 
beért mindenki időbe, viszont ez évtől, szeptembertől ő is ugyanúgy elmegy a Volánbusszal, 
mármint a nagyobb. A másik kettő gyermeknek is ott a lehetősége, hogy leérjen a 
csatlakozáshoz. Tudja, hogy ez abból adódik, hogy volt egy menetrend változás, konkrétan a 
fia miatt történt, mert nem lett volna csatlakozása, hogy ha a 6:46-os busszal megy, tehát ezért 
volt rá szükség, de neki ugyanúgy kell várni.  

Kovács István alpolgármester: még mindig jobb, hogy várni kell, ha már a szülő ezt választja, 
kiteszi a gyermekeit ennek a korai kelésnek, probléma van a mostani Volán busznál is, nem 
tudnak időbe odamenni, olyan helyzetbe hozzák sokszor, hogy nem igaz, most sem tudnak 
felkelni, hiába mondaná, hogy menjenek 7:10-kor, vagy köröz a gyermekekkel, hogy később 
érjenek az általános iskolához, tehát nem tudnának időbe elindulni így sem, úgy sem. 
Megjegyzi, hogy van még egy család, ahol általános iskolások vannak, valamikor 
Badacsonytomajra jártak, de aztán valami probléma adódott és a szülő választott Szigligetre 
járnak iskolába. Mi történik akkor, ha jön ez a család is, hogy vigye őket Szigligetre? Egy a 
lényeg, hogy megoldott mindegyik családnál az iskolába járás, ha hozzányúlnak, akkor megint 
egy másik problémát fognak csinálni. Itt már négy éve probléma, más gyermek is járt oda 
iskolába, ott a kényelmes kollégium és nem teszi ki sem a gyermeket, sem magát egy tortúrának, 
a hidegbe várakozásba. Ha a szülő nem adja meg ezt a lehetőséget, szerinte minden családban 
volt olyan gyerek, aki elkerült más iskolába és megoldották és nem az önkormányzathoz futott, 
hanem megoldotta a család, vagy vitte a gyermekét, vagy tömegközlekedési járművel ment.  

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy Badacsonytomajon az iskolába mikor nyitják ki 
az ajtót?  

Molnár Krisztina képviselő: 7:45 órakor, addig egy előtérbe várakoznak, de az annyira pici, 
hogy nem fér be csak 10 gyermek. Több sebből vérzik, mert nem szeretné a kisebbik gyermeket 
háromnegyed órával előbb felkelteni.  
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Fábián Gusztáv polgármester: olyat tudna elképzelni, hogy a falugondoki busz indul  
7:10-kor ott kiszáll a kettő, ezek után a falugondnok átmegy Badacsonytomajra, az újabb 6-8 
perc és a falugondnoki autó megáll és megvárja 7:45 órát, amikor kiszáll a gyermek és bemegy 
az iskolába. Ez a javaslata, kérdés, hogy ez megoldható-e? Mert akkor nem áll az utcán a 
gyerek.  

Molnár Krisztina képviselő: kérdezi, hogy akkor mi lesz a legkisebb gyerekkel, aki 
Révfülöpre jár iskolába?  

Kovács István alpolgármester: igen, ő nem veszi igénybe.  

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi falugondnokot, hogy ebbe a variációba benne van, 
hogy ott megáll az autó?  

Kovács István alpolgármester: mehet 7:10 órakor, de akkor az azt jelenti, hogy a gyermeknek 
előbb kell kelni.  

Molnár Krisztina képviselő: akkor itt előjön, hogy ő is kérhetné… 

Kovács István alpolgármester: igen, akkor nincsen vége.  

Molnár Krisztina képviselő: ezt akkor tudná támogatni, ha semmilyen módon nem tud lejutni.  

Kovács István alpolgármester: itt a szülő választotta, amikor elkezdték az iskolát, óvodát, 
akkor Badacsonytomaj felé történt a szállítás iskolabusszal, nem lehet mindent az 
önkormányzatra várni, ha valaki vállalja, akkor oldja meg.  

Fábián Gusztáv polgármester: akkor meg kell kérje a falugondnokot a dupla lemenetelre. 
Lemegy 7:10 órakor, visszajön és elindul 7:30 órakor megint.  

Kovács István alpolgármester: akkor ennyi erővel mehetne 5:30 órakor, vagy 6:30 órakor.  

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: kérdezi, hogy mi lenne, ha a testület megbízná a 
falugondokot, mivel mindenki tudja, hogy mennyi gyermek van, hová jár, nem mindegy hány 
középiskolás vagy általános iskolás gyermek van,  ezzel teljesen egyetért.  Esetleg a falugondok 
átgondolná az összes verziót, mi van ha kétszer indul, mi van erre, vagy arra indul. Minden 
verziónak meg lenne az előnye, hátránya és utána újra nekiülnének eldönteni.  

Kovács István alpolgármester: ezt most is látják, vagy döntenek így, vagy úgy. Ha jön, akkor 
hajlandó tárgyalni róla, ha Polgármester Úr felvállalja?  

Fábián Gusztáv polgármester: akkor lezárja a témát, ezt meg kell újra beszélni, mert így ez 
sajnos elég nehéz döntés, pláne úgy, hogy a képviselő asszony érintett az ügyben, nem tudja, 
hogy szavazhat-e. Ezt nekik kell megbeszélni a falugondnokkal, jelenleg nincs döntés, 
vitatkozhatnak itt száz évig.  

Kovács István alpolgármester: megy ő kétszer ne értse félre senki, csak számoljanak azzal, 
hogy jön a következő kérés és akkor mit csinálnak.  
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Molnár Krisztina képviselő: az a baj, hogy ez így nem túl igazságos.  

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ezt csak így lehet, egyik verzió sem tökéletes, mindegyik 
verzióban lesz olyan aki sérül, vagy rosszabbul jár azt kell felmérni, hogy az egyes verzióknál 
mennyi gyermek, aki rosszabbul jár és ezeknek a gyermekeknek mi az életkora.  

Fábián Gusztáv polgármester: akkor ezt átbeszélik még egyszer, ezt lezárta.  

9.) Közmeghallgatás időpontjának meghatározása 

Fábián Gusztáv polgármester: november 29. péntek 16 órát javasol a közmeghallgatás 
megtartására.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
104/2024. (XI. 19.) HATÁROZATA 

 
közmeghallgatás időpontjának meghatározásáról 

 
Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a közmeghallgatás időpontját 2024. 
november 29. napján 16:00 órára határozza meg.  

 
Fábián Gusztáv polgármester: megköszöni a részvételt és az ülést 10:15 órakor bezárja.  
 
 
 

K.m.f. 
 

 
 
 
Fábián Gusztáv                                              dr. Szabó Tímea 
polgármester                                                                                               címzetes főjegyző
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 


